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З А П И С Н И К  

са 11. редовне седнице Управног одбора Планинарског савеза Србије XXIII  сазива, одржане 

16. новембра 2023. године (информативни центар националног парка Фрушка гора на Иришком венцу) 

Присутни чланови УО: И. Планић, А. Ивошев, В. Токовић, З. Контић, М. Ћировић, Р. Кнежевић, 

А. Бараћ, Ј. Продановић 

Одсутни чланови УО: Н. Лечић, Д. Гогић, Ј. Јарић 

Генерални секретар: С. Вељковић  

Веће части: Б. Вељковић 

Остали присутни: А. Рашин, Л. Попара, Н. Милошевић, М. Ердељан, С. Пантелић, Н. Трипковић, 

В. Ценић, В. Шкрбић, С. Ивановић 

Време почетка седнице: 1300 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  

 

1. Усвајање записника са 10. редовне седнице УО ПСС 23. сазива 

2. Преузете обавезе са претходне седнице 

3. Спортско-рекреативне дисциплине 

4. Такмичарске дисциплине 

5. Рад комисија из надлежности потпредседника 

6. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

7. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

8. Пријем нових чланова у ПСС 

9. Међународна сарадња 

10. Молбе, жалбе и дописи 

11. Разно 

 

Предложени Дневни ред је једногласно усвојен. 

1. Усвајање Записника са 10. редовне седнице  УО ПСС  
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Чланови УО су електронским путем добили Записник са 10. редовне седнице Управног 

одбора. Предлаже се да се у тачки 12.4 део  „селектор репрезентације у планинарској 

репрезентацији“ измени у „селектор репрезентације у планинарској оријентацији“. 

УО је једногласно усвојио записник са предложеном изменом. 

2. Преузете обавезе са претходних седница  

2.1. Налаже се Стручном савету спортских стручњака да сачини предлоге и измене 

Закона о спорту и достави канцеларији ПСС. 

2.2. Налаже се Такмичарској комисији ПСС да обједини предлоге комисија надлежних 

за високогорство, алпинизам, спортско пењање на природним стенама, планинарску 

оријентацију, скајранинг, пењање у леду и драјтулингу везаних за категоризацију 

спортиста, а поводом захтева ПСС да се измени Правилник о спортским гранама и 

областима спорта у Републици Србији и спортским дисциплинама у оквиру 

спортских грана и области спорта и Правилник о националној категоризацији 

врхунских спортиста. Обједињене предлоге упутити Спортском савезу Србије и 

Министарству спорта. 

2.3. Налаже се Начелништву ПСС и Секретаријату ПСС да поводом потребе унапређења 

метода спровођења превентивних мера безбедности организује седницу 

Начелништва ПСС и седницу Начелништва Службе водича, као и да секретаријат 

ПСС са члановима УО одржи састанке са представницима ОПО на ову тему. 

2.4. Организовати такмичење у турном скијању које ће бити унето у Календар 

активности ПСС за 2024. годину. 

2.5. Налаже се секретаријату ПСС да до наредне Скупштине организује састанке са 

представницима ОПО са циљем јачања капацитета за њихово самостално 

функционисање и финансирање. 

2.6. Организовати такмичење у рогејнингу које ће накнадно бити унето у Календар 

активности ПСС за 2024. годину. 

3. Спортско рекреативне дисциплине 

3.1. У периоду између две седнице УО одржане су две републичке акције („38. јесењи 

успон на Гудурички врх“, „Грзи у загрљај“),  четири традиционалне акције 

(„Врањски маратон“, „Мркоњски вис“, „62. Јастребачки марш“, „Рибникареви 

планинарски дани“) и једна републичка акција за младе („Јесен-Равница-Засавица“) 

из Календара активности ПСС, за шта су достављени извештаји организатора и 

делегата. Преостале су две акције: ТА „Стазама Колубарске битке“ и РА 

„Међународни дан планина на Јешевцу 2023“. Начелништво ПСС и начелништво 

СВ су одржали састанак на коме је расправљано о раду Службе водича као и 

плановима за наредни период. Комисија за спелеологију је током октобра т.г. 

учествовала на симпозијуму о заштити карста који се одржавао на Златибору.  
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3.2. Организација акције од посебног значаја „Дани планинара“ 2024. године поверена је 

ПК „Борковац“ из Руме и ПД „Змајевац“ из Врдника. Н. Милошевић, председница 

Организационог одбора, обавестила је присутне о започетим припремама за ову 

акцију. 

3.3. За организацију акције од посебног значаја „Дани планинара“ која ће се одржати 

2025. године пристигле су пријаве од ПД „Голија“ из Ивањице и ПД „Бељаница“ из 

Свилајнца. 

Пријаве ће на основу достављене документације бити разматране током конкурса за 

Календар активности за 2025. годину. 

3.4. Јелица Драшковић је поднела оставку на место председника Комисије за рад са 

младима. УО ПСС се захваљује Јелици Драшковић на залагању и оствареним 

резултатима. За новог председника Комисије за рад са младима Начелништво ПСС 

предлаже Бошка Михајловића (ПЕК „Гора“ Крагујевац). 

УО је једногласно усвојио предлог. 

3.5. Начелница ПСС је упознала присутне о састанку који су одржали начелништво ПСС 

и начелништво СВ, на коме је расправљано о организацији Збора водича, о 

компетенцији водича као и о предлогу Комисије за превентиву и безбедност у 

планинама о пооштравању мера током извођења планинарских акција. УО ПСС 

очекује од Комисије за превентиву и безбедност предлог за измену правилника. 

3.6. Комисија за превентиву и безбедност на планинама предложила је да се због 

учесталог губљења на Столовима поставе одговарајући путокази. Предлог се 

прослеђује Комисији за планинарске терене. 

3.7. Начелник Службе водича је обавестио присутне да ће се 25. и 26. новембра т.г. на 

Авали одржати састанци начелништва СВ и наставног тима, а одлуке које буду 

донете ће бити изнете на Збору водича који ће бити организован у Крушевцу 

23.12.2023. године. 

3.8. Предлаже се да Служба водича и Стручни савет спортских стручњака осмисле 

усавршавање које може допринети  методолошком унапређивању рада кроз 

спровођење обука у надлежности Службе водича. 

3.9. Током акције која се одржавала на ферати Горњак дошло је до несреће са смртним 

исходом. Председник Комисије за превентиву и безбедност у планинама ПСС је 

упознао присутне са достављеним изјавама сведока, водича и организатора. На 

основу доспеле документације закључено је да постоје индиције да су прекршена 

нормативна акта пошто преминула особа није члан ОПО као и због тога што особа 

која је водила групу није спортски стручњак са одговарајућом дозволом за рад. 

Предлаже се да Веће части размотри приспелу документацију и покрене поступак 

којим ће се утврдити одговорност одговорних лица. 
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УО је једногласно усвојио предлог. 

4. Такмичарске дисциплине 

4.1. Спортски директор је упознао присутне о састанку Такмичарске комисије који је 

одржан 17.10. т.г. у Чачку.  

4.2. УО ПСС упућује захтев Комисији за информационе технологије и Комисији за 

вођење регистра да пронађу техничко решење за евиденцију лекарских прегледа у 

апликацији Базни камп. Евиденција лекарских прегледа треба да буде готова пре 

почетка такмичарске сезоне чиме би се олакшала контрола на такмичењу. 

4.3. Манифестација поводом обележавања Међународног дана планина одржаће се 9. 

децембра т.г. у Крагујевцу и том приликом ће бити додељене награде и признања 

Планинарског савеза Србије за остварене спортске резултате на такмичењима у 

2023. години. За алпинизам и високогорство награде ће бити  накнадно додељене. 

Размотриће се у наредном периоду о померању термина за доделу награда за крај 

децембра или померању краја такмичарске сезоне за месец дана. 

Састанак спортског директора, Комисије за планинско трчање и Комисије за 

планинарски трекинг одржаће се након доделе награда, а у вези будућности ових 

дисциплина. 

4.4. ПД „Планински дух“ из Јагодине упутио је допис о коме ће се расправљати на 

састанку Такмичарске комисије, а предлог из дописа који се односи на измену 

Статута ПСС биће размотрен на састанку радне групе за измену Статута. 

4.5. Предлаже се територијална регионализација којом би се створио двостепени систем 

такмичења којим ће се омогућити ОПО да кроз пласман на регионалним 

такмичењима ојачају своје капацитете за аплицирање за средства код локалне 

самоуправе. 

Спортски директор је предложио да се прихвати одлука управе града Ниша којом се 

успостављају регионална такмичења за наредну годину. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

Налаже се Такмичарској комисији да припреми предлог регионалног такмичења за 

наредну сезону. О предлогу регионализације ће се расправљати на наредној седници 

УО. 

4.6. Спортски директор је обавестио присутне да је започета категоризација и тим 

поводом је расписан позив који послат свим ОПО и стручним комисијама да поднесу 

своје предлоге. Рок за доставу потребне документације је 07.12.2023. године. 

4.7. Драган Николић, повереник за рогејниг, замолио је за продужење рока за 

организацију такмичења у рогејнингу за 2024. годину. Рок је продужен до наредне 

седнице УО. 
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4.8. Такмичарска комисија, која ће припремити образложење, предлаже да се на Дану 

планина посебно признање уручи Драгану Челиковићу. 

УО је једногласно усвојио предлог и наложио Комисији за награде и признања да у 

складу са важећим правилником припреми одговарајуће признање. 

4.9. Комисија за спортско пењање је поднела извештај о такмичењу у спортском пењању 

на природној стени које се одржало у октобру код Рћанске пећине. Комисија је 

успешно организовала и камп за младе пењаче који се одржавао у Петроварадину. 

4.10. Комисија за планинско трчање поднела је извештај о одржаној трци Прибој Sky Race 

и о Кампу за младе и перспективне планинске тркаче који се одржавао на Рајцу од 

3. до 5. октобра т.г. 

4.11. Спортски директор, на основу расписаног конкурса, предлаже Снежану Ђурић (ПЕК 

''Гора'' Крагујевац) за В.Д. селектора репрезентације ПСС у планинском трчању. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

4.12. Милутин Петковић је поднео оставку на место председника Комисије за 

планинарски трекинг. УО се захваљује досадашњем председнику на залагању и 

доприносу развоју трекинга. Спортски директор предлаже Александра Вукмировића 

(ПК  „Железничар-Инђија“ Инђија) за новог председника комисије. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

4.13. ПК „Железничар-Инђија“ из Инђије је упутио молбу да се такмичење у трекингу у 

организацији овог клуба уврсти у Календар активности ПСС за 2024. годину. 

Такмичарска комисија предлаже да се молба одбије јер је распоред такмичења у 

Календару активности дефинисан и нема места за измене. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

4.14. Спортски директор је обавестио да је одржано 6. коло такмичења ПОТ на Авали и  

7. коло такмичења ПОТ у Смедереву. 

4.15. Владислав Матковић је поднео оставку на место председника Комисије за 

планинарску оријентацију. УО исказује захвалност и признање за дугогодишњи 

изузетни допринос развоју такмичарске планинарске оријентације у Србији. 

Спортски директор предлаже Драгана Павловића (ПСК „Челик“ Смедерево) за 

новог председника комисије. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

4.16. А. Ивошев је представио свој предлог логотипа за дисциплину планинарска 

оријентација при чему се одриче ауторских права у корист Планинарског савеза 

Србије, и такође предлаже брендирање ове дисциплине. 

 УО је једногласно усвојио предлог логотипа. 
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4.17. ПСД „Железничар“ Нови Сад је упутио молбу да се Фрушкогорски маратон 

накнадно уврсти у Календар активности ПСС за 2024. годину. Такмичарска 

комисија и Начелништво предлажу да се молба одбије због неблаговремене пријаве 

на конкурс за Календар активности. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

4.18. ПСК „Победа“ из Београда је упутио молбу да се манифестација Дан чистих планина 

унесе у Календар активности ПСС за 2024. годину. Начелништво предлаже се да се 

молба одбије јер пријава није поднета благовремено на конкурс за Календар 

активности. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

4.19. Председник ПСС предлаже да се манифестације Фрушкогорски маратон и Дан 

чистих планина подрже умањеним средствима у висини од 2/3 редовних средстава 

од стране ПСС без уношења у Календар активности. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

4.20. Налаже се Такмичарској комисији да достави предлог о вредновању резултата код 

високогорских успона који би се доставио Комисији за високогорство и експедиције, 

која треба да се изјасни до наредне седнице УО о предлогу, и на основу тога 

формулише предлог правилника за вредновање резултата у високогорству.  

5. Рад комисија из надлежности потпредседника 

5.1. Издавачки савет је започео израду Планинарског речника који ће бити постављен на 

интеренет платформи, а почетна фаза овог пројекта је у пробној верзији. 

Дарко Жарић који је одређен за уредника монографије која ће бити издата поводом 

125 година организованог планинарства у Србији је доставио предлог садржаја 

Издавачком савету који га је прихватио. УО очекује извештај о активностима на 

изради монографије и план активности за 2024. годину. 

 Издавачки савет предлаже да сваки члан ПСС приликом учлањења у основну 

планинарску организацију која је члан ПСС поред редовне чланарине уплати и један 

евро у динарској противвредности за припрему и издавање Планинарског гласника. 

Чланови УО ће се о овом предлогу изјаснити на наредној седници. Потребно је 

сагледати све могуће последице овакве одлуке. 

Моли се Комисија за информационе технологије да размотри могућност наплате 

електронског облика часописа Планинарски гласник и налаже се секретаријату ПСС 

да са уредником часописа одржи састанак о издавању електронске верзије Гласника. 

5.2. Комисија за награде, признања и категоризацију мења назив у: Комисија за награде 

и признања. Поткомисија за категоризацију (спортиста) прелази у ингеренцију 

Такмичарске комисије ПСС. 
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УО је једногласно усвојио предлог. 

5.3. Комисија за награде и признања ПСС ради на регистру додељених признања, повеља 

и плакета Планинарског савеза Србије који ће до наредне седнице УО бити 

постављен на сајту Савеза. 

Председник Комисије за награде и признања је изнео предлог о додели признања, 

плакета, златних, сребрних и бронзаних значки, а на основу захтева од: ПСК 

„Победа“ из Београда, ПСД „Љуктен“ из Трстеника, ПСД „Маглеш“ из Ваљева, ПСК 

„Челик“ из Смедерева, ПД „Железничар 1948“ из Београда и ПСД „Црни врх“ из 

Бора. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

Налаже се потпредседнику ПСС да се обрати друштву „Црни врх“  са захтевом да 

планинарски дом у њиховом власништву уђе у регистар планинарских објеката ПСС 

и у процес категоризације. 

Налаже се члановима УО да упознају ОПО у својој надлежности са могућношћу да 

предложе појединце и организације за признања у планинарству. 

5.4. Налаже се потпредседнику ПСС и Комисији за планинарске терене да стазе из 

регистра ПСС учине видљивим на мапама на сајту ПСС и организују промотивне 

активности  како би јавност била упозната са постојањем и функцијом регистра. 

5.5. Комисија за терене има задатак да до истека мандата унесе у регистар вежбалишта, 

пењалишта и полигоне и да одреди старатеље за наведену спортску инфраструктуру, 

као и задатак да организује формирање Службе за планинарске терене. 

6. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

6.1. Број издатих чланских маркица закључно са 15.11. т.г. је 19.619 што је незнатно 

мање у односу на исти период прошле године. 

6.2. Чланови УО су упознати са финансијским стањем Савеза, као и са списком ОПО 

које нису купиле маркице за чланарину у текућој години. 

6.3. Предлаже се да чланарина од 800,00 динара важи и за 2024. годину. 

УО је са једним уздржаним гласом усвојио предлог. 

6.4. Радна група за израду нацрта за измену Статута Планинарског савеза Србије са 

циљем његовог унапређења одржаће састанак до следеће седнице УО и спремити 

нацрт за разматрање. 

6.5. Горска служба спасавања Србије је одржала годишњу скупштину. Налаже се Н. 

Трипковићу да од ГССС-а затражи да се записник са скупштине достави 

Планинарском савезу Србије. 
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6.6. УО позива комисије, радна тела и службе ПСС да до краја календарске године 

доставе извештаје о раду и оствареним програмским циљевима, и да сачине план 

рада за наредну годину. 

6.7. Комисија за награде и признања је предложила да се ПСК „Победа“ из Београда 

кандидује за доделу одликовања Сретењског ордена, а предлог ће уз образложење 

бити достављен кабинету Председника Републике Србије. 

УО је са једним уздржаним гласом  усвојио предлог. 

6.8. Налаже се Комисији за обуку и усавршавање у планинарству да у циљу превенције 

повређивања на планинарским акцијама покрене кампању за реализацију основне 

планинарске обуке у ОПО. 

6.9. Стручни савет спортских стручњака има обавезу да организује стручно 

усавршавање за судије, као и друга усавршавања која могу бити од користи за 

спортске стручњаке ПСС, са основном темом превенције несрећних случајева. 

7. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

Комисија за нормативна акта је на основу предлога надлежних комисија изнела предлоге 

следећих правилника: 

7.1. Правилник о критеријумима за доделу признања, награда и одликовања уз пратеће 

обрасце 107 и 108. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

7.2. Правилник Такмичарске комисије Планинарског савеза Србије 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

7.3. Правилник о безбедном извођењу планинарских активности. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

7.4. Правилник о дисциплинској и материјалној одговорности. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

7.5. Правилник о додатним критеријумима за националну категоризацију спортиста 

Планинарског савеза Србије. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

7.6. Такмичарски правилник комисије за спортско пењање Планинарског савеза Србије 

у спортском пењању на природним стенама. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 
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8. Пријем нових чланова у ПСС 

8.1. УО је једногласно усвојио предлог Надзорног одбора да се СУ „Montanaro adventure 

tribe“ из Београда додели статус придруженог члана. 

9. Међународна сарадња 

9.1. И. Планић је најавио промоцију књиге „2. сигуран корак“, која ће се одржати у 

Подгорици 30. новембра т.г. 

9.2. Председник Планинарског савеза Албаније је на одржаној скупштини УИАА  

предложио заједничке активности на пољу стручног усавршавања планинарских 

водича. Иницијатива се прослеђује Служби водича са захтевом да се размотре 

могућности сарадње на билатералном нивоу или на нивоу БМУ. 

10. Молбе, жалбе и дописи 

10.1. ПК „Железничар-Инђија“ из Инђије је упутио молбу за доделу финансијских 

средстава за одржавање фестивала планинарског и авантуристичког филма 

„Чортафест“. Секретаријат је донео одлуку о додели 30.000 динара што је УО 

једногласно прихватио. 

10.2. Дарко Дозет је поднео оставку на место председника Комисије за информисање. 

Оставка је достављена пред саму седницу, на наредној седници ће бити донета 

одлука о замени на месту председника комсије. 

10.3. Комисија за алпинизам и турно скијање је упутила молбу да се неутрошена средства 

из 2023. године искористе за опремање смери у Сићевачкој клисури. Председник 

комисије је присутнима образложио молбу. 

Председник ПСС предлаже се да се средства у износу од 180.000 динара доделе за 

опремање смери са обавезом да се унесу у регистар алпинистичких смери при 

Комисији за терене као и да се за смери одреди старатељ. 

УО је једногласно усвоји предлог. 

11. Разно 

11.1. Ј. Продановић предлаже Комисији за нормативна акта да се измене правилника  који 

се предлажу за усвајање, означе приликом презентовања члановима УО. 

11.2. З. Контић је позвао присутне на промоцију књиге „Дурмитор-национални парк“ 

аутора В. Вујисића, која ће се одржати на Коларцу током децембра т.г. 

11.3. А. Ивошев је обавестио присутне о позиву Планинарског савеза Северне 

Македоније да ПСС буде домаћин Сашку Кедову који би представио своје 

високогорске успоне. 
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11.4. Председник Комисије за превентиву и безбедност у планинама је најавио да ће 

крајем децембра у Словенији један број инструктора ПСС похађати обуку за лавине 

у организацији Комисије за превентиву и безбедност. 

11.5. ПД „Планински дух“ из Јагодине је упутио допис који се прослеђује Комисији за 

рад са младима и Комисији за планинарске терене. 

11.6. Стево Самарџић је упутио допис у вези планинарског дома на Космају, који се 

прослеђује Комисији за планинарске објекте.  

 

Седница је завршена у 1920 

 Записничар Председник ПСС 

 

  Ј. Радосављевић с.р.   Исо Планић с.р. 


